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سعید حجاریان گفت که جنس اعتراضات مردمی شبیه 
به بعد از ماجرای بنزین؛ یعنی اعتراضات ســال ۹۸ خواهد 
بود. این ها می خواهند یارانه های پنهان را کم کنند یا بردارند. 
از طرفی، امســال به اندازه ی خود بودجه، کســری بودجه 

داریم. و این یعنی، تورم بیشتر خواهد شد.
ســعید حجاریان در گفتگو با انصــاف نیوز گفت:  آنچه 
احســاس می کنیم این اســت که کلیه  فعالان سیاسی یا 
نخبگانی که به تغییر باور داشــتند، گویی پس از انتخابات 
۱۴۰۰ گرد مرگی روی آنها ریخته شده است؛ یا حتی بعد از 
ردصلاحیت ها. اظهار نظری نمی کنند، انگار دیگر نیستند و 

یا نمی خواهند نظری دهند. شما چنین باوری دارید؟
وی تصریح کرد: اصلاح طلبان معتقدند با توجه به ترکیب 
دولت و کابینه و مجلس انقلابی، این دولت بعید است بتواند 
مشکلات کشــور را حل کند اما صبر می کنند تا اختلافات 
داخلی این ها بالا بزند – الان هم کم کم دارد بیرون می زند- 
و در عین حال منتظر می مانند تا کار دولت جلو برود بلکه 
سرشــان به ســنگ بخورد. با توجه به این وضعیت جدید، 
می شــود تصمیم گرفت که باید کمک کرد یا رویه انتقادی 

پیش گرفت.
حجاریان تاکیــد کرد: واقعیت این اســت که مردم در 
عذاب اند؛ از ناکارآمدی و ســوءمدیریت و انباشت بحران ها. 
بنابراین نمی شود آن ها را فراموش کرد اما خوب دولت رویه 
خاص خودش را دارد و گارد بسته ای دارد و به نظر نمی آید 
صدای اصلاحی را آن طور که باید بشــنود و کمکی بپذیرد؛ 
حتی از غیرسیاســی هایِ بهبودخواه. درباره رویه انتقادی و 
فعالیت سیاســی هم باید گفت که مسیر دشوار و پرهزینه 
است. به هر حال هنوز عده ای از بچه ها درگیر دادگاه و زندان 
هســتند و خلاصه، مرتب در حال رفت وآمد هستند. مثلًا 
یکی از آن ها به تعداد شماره های مجله ای که منتشر کرده، 

بازپرسی رفته است! این یعنی نقد و تحلیل و سیاست ورزی 
با مشکل جدی روبروست.

وی با اشاره به اینکه  ممکن است جامعه متشنج شود و 
مردم دوباره به خیابان بیایند، تصریح کرد: جنس اعتراضات 
بعدی جنسی شبیه به بعد از ماجرای بنزین؛ یعنی اعتراضات 
سال ۹۸. این ها می خواهند یارانه های پنهان را کم کنند یا 
بردارند. از طرفی، امســال به اندازه ی خود بودجه، کسری 
بودجــه داریم. و این یعنی، تورم بیشــتر خواهد شــد. اگر 
یارانه های حامل های انرژی را بردارنــد، یارانه های خورد و 
خوراک و آب را حذف کنند، خواهید دید که چقدر تورم بالا 

خواهد رفت؛ مردم چگونه باید زندگی کنند؟!

وی در پاسخ به این سوال که فکر می کنید امکان اینکه 
اینها بتوانند با غربی ها به توافق برســند چقدر است؟ گفت: 
فکر می کنم مجبورند. اگر از من بپرسید، می گویم راهی جز 
توافق نیســت. وقتی اوضاع بیخ دار شود، چاره ای نمی ماند. 
وزیر خارجه رفته است برای ۵ میلیارد دلار؛ ۵ میلیارد دلار 
چیست؟ مقابل میلیاردها دلاری که ما نیاز داریم. الان گفته 

است که سریال کره ای را پخش نمی کنیم. مضحک است!
حجاریان با اشــاره به اینکه  تصورات جناح تندرویی که 
الان ســرکار آمده است، اصلاح می شود، تاکید کرد:  کم کم 
که با واقعیات زمینی مواجه شوند، دیدشان عینی می شود. 
اینها در عالــم هپروت بودند، مجبورند به زمین بیایند. این 

جریان که یکپارچه کشــور را قبضه کرده اســت، خیلی به 
روحانی فحش داده اســت. من نمی گویم روحانی خوب کار 
کرده اســت، او هم مشکلاتی داشــت اما این قدر که این ها 
می گویند بد نبود. کم کم خواهند گفت که »بابا! صدرحمت 
به روحانی«. از خاتمی بگذریم؛ احمدی نژاد میلیاردها پول 
داشت و مشــکلات را با پول پوشاند و زیاد به چشم نیامد. 
ولی توجه کنید، رئیسی پولی برای پوشاندن ندارد. همه ی 

مشکلات بیرون خواهد زد.
وی در پاســخ به این سوال که آیا واقعا منافع مشترک و 
تعریف شــده ای می بینید در سیاستی که ما در کل منطقه 
داشته ایم؟ در افغانســتان، در آذربایجان و عراق و دیگران؟ 
تصریح کرد: بهم خورده است، اما شاید بشود احیا کرد. مثلا 
با عربستان سعودی مذاکراتی شده است. با عراق حتما حل 
می شود و مشکلی نخواهیم داشت. با پاکستان هم مشکلی 
نداریم. اما، طالبان و افغانســتان؛ جمهوری اســلامی گمان 
می کند طالبان می تواند جلوی داعــش و القاعده را بگیرد 
که این طرف نیایند، اگر این طور شود، یعنی ایران با آرایش 
جدید افغانستان هم مشکلی نخواهد داشت؛ اما خوب نباید 
تحلیل تک  متغیره ارائه دهیم. می ماند آذربایجان؛ این کشور 
می گوید اسرائیل اینجا نیست و پایگاه ندارد. ولی با اسرائیل 
ارتباط دارند و اســلحه هم گرفته اند و… فعلا مانور دادند 
در دریای خزر…اینجا هم محل تأمل است. درمورد ترکیه 
هم الان ترکیش ایرلاین را در فرودگاه ما چند روزی است، 
اذیــت می کنند و آنها هم ماهــان را اذیت می کنند؛ یعنی 
دعوای گذراست. بنابراین افغانســتان و کشورهای شمالی 
مثل آذربایجان باید به گونه ای مدیریت شــود اما این کار به 
کادر قوی و دیپلماسی قوی نیاز دارد که متاسفانه کادر قوی 
در اختیار نداریم و دیپلماســی کشور هم عمدتا در اختیار 

نظامیان است.

تنها راه حذف رانت و فساد
ادامه از صفحه 1

 پایــدار بــرای محصولات تولیدی اســت و همچنین بهتریــن حمایت از 
مصرف کننده افزایش قدرت خرید بــا اعطای حمایتهای اعتباری برای تامین 
نیازهای ضروری اســت. و باتوجه به امکانات امروزه به شــکل مکانیزه کاملًا 
قابل هدف گذاری و مدیریت همه جانبه از نظر مقطع زمانی گســتره پوشش و 
سطح بندی حمایت از مردم مناطق مختلف کشور با توجه به درجه برخورداری 
خواهد بود. و حتی می توان نقطه نظرات صاحبنظران و مســئولین استانی را 
نیز در آن دخالت داد و در صورت بروز مشکل در نحوه اجرا تجدید نظر کرد. 
به نظر بنده این موضوع می تواند تا حدی هم در راستای تحقق توزیع عادلانه 
ثروت و حمایت از ســاکنین مناطق کم برخوردار و مرزنشینان نیز موثر باشد. 
ناگفته نماند که علاوه بر دلایل ذکر شــده باتوجه به مشــکلات تامین ارز در 
کشــور عملًا امکان تخصیص ارز دولتی در بودجه سال آینده بسیار مشکل و 
تا حدودی غیر ممکن به نظر می رســد لذا ضروری است که از هم اکنون ساز 
و کار مناســب _ برنامه ریزی دقیق_ اجرای سیاست جایگزین و اطلاع رسانی 
کافی نحوه حمایت از مردم مــد نظر قوای مجریه و مقننه قرار گیرد. حرکت 
به ســمت اقتصاد آزاد پذیرش قیمت های واقعــی _ دخالت حداقلی دولت _
پرهیز از قیمت دستوری و نظارت بر کیفیت محصولات و ارائه خدمات توسط 
دستگاه های مرتبط به جای تشــکیل سازمان های عریض و طویل ناکارآمدی 
همچون ستاد تنظیم بازار _ ســازمان حمایت از مصرف کننده و تولیدکننده 
_ تعزیرات حکومتی و... که عمده تلاششــان بر اعمال قیمت های دستوری و 
نظارت ناقص و مقطعی بر قیمت هاســت می تواند امید بخش رهایی از برخی 
مشــکلات فعلی بر سر راه تولید و رونق اقتصادی باشد و در عوض تمام تلاش 
متولیان اقتصاد باید بر افزایش قدرت خرید مردم معطوف گردد نه ســرکوب 
قیمت ها کــه به دلیل عدم امکان اجــرا بارها و بارها شــاهد تجدید نظر در 

قیمت های مصوب هستیم.
نماینده سابق مردم شازند*

یادداشت

تحلیل سعید حجاریان از آینده مذاکرات هسته ای: 

برای این دولت هم راهی جز توافق نیست

نماینده سابق مجلس با یادآوری توصیه های اخیر آیت 
الله العظمی صافی گلپایگانی اظهار کرد: مجلس نشینان به 
جای بررسی عملکرد گذشتگان به این سمت حرکت کنند 
کــه بیانات اخیر آیت الله صافــی گلپایگانی را مورد توجه 
قرار دهند و با توجه به این توصیه ها کیفیت زندگی مردم 

را ارتقاء دهند.
کمال الدین پیرموذن در گفت وگو با ایســنا، در پاسخ 
به این پرســش که در مورد بررســی عملکرد ستاد کرونا 
دولت قبــل در مجلس فعلی چه ارزیابی دارد، اظهار کرد: 
وظیفه اصلی مجلس قانوگذاری و نظارت بر حسن عملکرد 
نســبت به انجام امور بر مبنای قوانین است و در کنارش 
دفاع از حقوق شــهروندان جامعــه از جمله دیگر وظایف 
مجلس نشینان به شــمار می رود. بسیار مطلوب است که 
نمایندگان به مسئولانی که در زمان نمایندگی آنها بر سر 
کار هســتند نظارت کنند؛ چرا کــه در چارچوب وظایف 
نمایندگی همین سوگند را یاد می کند که چنین مسائلی 

را پیگیری کند و به دنبال تحقق آنها باشد.

وی افزود: بنابراین اولویت فعلی برای نمایندگان مجلس 
باید تاکید بر افزایش ثروت ملی از طریق تقویت اقتصاد و 
ایجاد یک رابطه مبتنی بر منافع ملی با دنیاباشد، نه اینکه 
این وظایف به کنار گذاشــته شــود و نمایندگان تصمیم 
بگیرند آنچه که در گذشته رخ داده است و به قبل مربوط 

است را الان و در شرایط فعلی مورد بررسی قرار دهند.
این نماینده سابق مجلس با تاکید بر اینکه نمایندگان 
نبایــد صرفا شــخصیت ها و یــا جریاناتی کــه خارج از 
دیدگاه های فکری آنها هســتند را مورد نظارت و بررسی 
قــرار دهند، تصریــح کرد: به نظــرم ایــن کار در افکار 
عمومی بیشــتر معنای فرافکنی پیدا می کند تا نظارت بر 
امــور، ما خدا را شــکر می کنیم که امروز یک انســجام و 
یکپارچگی در ســاختار حاکمیت به وجود آمده اســت و 
در چنین شــرایطی بهتر اســت نمایندگان به جای توجه 
به گذشته و بررســی آن توان خود را بر افزایش توسعه و 
رشــد اقتصادی در کشور قرار دهند تا کشورهای همسایه 
که بســیار از ما ضعیف ترند نیایند و پز شــرایط اقتصادی 

خودشــان را به مــا بدهند. پیرموذن با بیــان اینکه آنچه 
مهم اســت این است که نمایندگان به سمت گره گشایی 
از مســائل اصلی و مهم کشــور حرکت کنند، اظهار کرد: 
مســئله امروز کشور ما، آنچه که در گذشته رخ داده است 
و بخاطر شــرایط تحریم و اوضاع نابسامان ناشی از آن در 
اقتصاد کشور بوده است، نیســت. ما امروز مسئله محیط 
زیســت و بحران آب را داریم. همچنین باید به سمت گره 
گشــایی از کار کسانی برویم که به دنبال ایجاد اشتغال یا 
کارآفرینی هســتند. اگر جز این از سوی مجلس رخ دهد 
آن وقت باید گفت که ناتوانی نمایندگان با چنین کارهایی 
به چشم می آید و بیشــتر نشان دهنده ضعف آنها خواهد 

بود نه نقطه قوت.
ایــن نماینده ســابق مجلس بــا تاکید بــر اینکه من 
نمی خواهم از رئیس جمهور قبلی یا کارهای دولت گذشته 
حمایت کنم، اظهار کرد: ما در زمان رئیس جمهوری قرار 
داشــتیم که خودمحور بود و نگاه به بیرون داشــت و در 
نتیجه عملکردش به چیزی رســید که آن را شاهد بودیم 

پس من به دنبال دفاع از وی نیســتم، اما می گویم شرایط 
کشور در آن زمان نیز آنقدر با تحریم ها دشوار شده بود که 

دولت وی نمی تواند عملکرد بهتری داشته باشد.
پیرموذن با یــادآوری توصیه های اخیر آیت الله صافی 
گلپایگانــی اظهار کرد: به نظرم مجلس نشــینان به جای 
بررســی عملکرد گذشــتگان بیانات اخیر آیت الله صافی 
گلپایگانی را مورد توجه قرار دهند و به این سمت حرکت 
کنند که با توجه به ایــن توصیه ها زندگی مردم را ارتقاء 
دهنــد و تلاش کنند یک رابطه مبتنی بــر منافع ملی با 
کشورهای دنیا ایجاد کند و نیز انتصابات فامیلی را که در 

روزهای اخیر شاهد آنیم از میان بردارند.
وی در پایان اظهار کــرد: آنچه که امروز به گمان من 
مورد توجه مردم است رسیدگی به معیشت آنان و افزایش 
کیفیت زندگی شــان اســت که این امر از طریق تکیه بر 
رشد و توسعه اقتصادی و نیز ارتباط موثر با دنیا و تعامل با 
کشورهای جهان رخ می دهد، نه اینکه با شعارهای عوامانه 

کار را پیش ببرد.

یک عضو کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس شورای 
اســلامی از ورود این کمیسیون به موضوع گم شدن ۲۵۰۰ 
کیلو پانسمان بیماران پروانه ای خبر داد و گفت که به زودی 

گزارشی در این رابطه تهیه می شود.
سلمان اســحاقی در گفت وگو با ایســنا، در واکنش به 
صحبت های اخیر هاشــمی گلپایگانی مدیرعامل و موسس 
خانه »ای بی« درباره مفقود شــدن ۲۵۰۰ کیلو پانســمان 
از بیمــاران پروانه ای اظهار کرد: بیماران خاص در کشــور 
با مشــکلات عدیده ای مواجهند بخشی از مشکلات آنها به 
موضــوع تحریم ها برمی گردد که تامین اقلام بهداشــتی و 
درمانی را با مشــکل مواجه کرده است، بخشی از مشکلات 

هم ناشی از سوء مدیریت است.
وی ادامــه داد: چند ماه قبل آقای هاشــمی گلپایگانی 
موضوع فروخته شدن پانسمان های بیماران »ای بی« در بازار 
آزاد را در کمیسیون بهداشت مطرح کرد، در آن جلسه رئیس 
کمیسیون، بنده و آقای محســنی بندپی را مامور به انجام 
تحقیق و تفحص و ورود به این مساله کرد. برهمین اساس 
ما یک ماه پیش در خانه »ای بی« حاضر شــده و از نزدیک 
از تمام فعالیت های این موسسه بازدید کردیم. مجموعه ای 
بسیار منظم و دقیق که تمامی اطلاعات آن قابلیت دسترسی 

دارد که ما از اقای هاشمی بسیار سپاسگزاریم.
اســحاقی اضافه کرد: در آن دیدار آقای شادنوش رئیس 

مدیریت پیوند و بیماری های بهداشت هم حضور داشت در 
آنجا آقای هاشــمی گفت که پانسمان های بیماران پروانه ای 
در بســته بندی خاص وارد کشــور می شــود پس چرا باید 
کارتن های آن باز شده و یا تعدادشان مغایرت داشته باشد؟ 
در صورتی که تعداد بیماران پروانه ای و پانسمان های وارداتی 

هم مشخص است.
این عضو کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس شورای 
اســلامی گفت: از طرفی ما نزدیک به ۸۰۰ تا ۱۱۰۰ نفر در 
کل کشور افراد درگیر بیماری پروانه ای داریم، یعنی تعداد و 
پراکندگی آنها آنقدر زیاد نیست که حل مشکلات شان چالش 
ایجاد کند. با توجه به این شرایط مقرر شد که بنده و آقای 

محسنی بندپی ضمن انجام تحقیق و تفحصی گزارشی تهیه 
کنیم مبنی بر این که تکلیف این پانسمان ها چه شده است؟، 
ایــن گزارش ظرف چند هفته آینده تهیه و به کمیســیون 
بهداشت ارائه می شــود و همچنین در اختیار رسانه ها قرار 
داده می شــود. قابل قبول نیســت که تمامی مشکلات را به 
تحریم ها گره بزنیم چون می توان پانسمان های مورد نیاز را 

از هلال احمر وارد کرد.
اسحاقی در پایان اظهار کرد: قرار است کمیته بیماری های 
خاص نیز در کمیسیون بهداشت تشکیل شود تا مشکلات 
بیماران خاص به طور ویژه مورد رسیدگی قرار گیرد، هنوز 

اعضا و رئیس این کمیته مشخص نشده اند.

رییــس قــوه قضائیه گفــت: اگــر فرهنــگ صحیح 
عمومی اسلامی داشته باشیم بسیاری از مسائل اقتصادی ما 
هم خود به خود بهتر می شود و بسیاری از مشکلات و مفاسد 

با ارتقاء فرهنگ عمومی حل و ریشه کن خواهد شد.
به گزارش ایســنا به نقل از مرکز رســانه قــوه قضائیه،  
محســنی اژه ای در جلســه صبح دوشنبه شــورای عالی 
قــوه قضائیه با بیان این که اگر فرهنگ اســلامی و دینی ما 
ارتقاء یابــد علم و معرفت ما هم افزون می شــود و امنیت 
بهبود می یابد، خاطرنشــان کرد: تعالی فرهنگ عمومی تنها 
بــا الزامات قانونی و مقررات حکومتی بــه وجود نمی آید و 
نیازمند فرهنگ ســازی و همیاری رسانه ها و صاحبان قلم 

و خطابه است.
رئیــس قوه قضائیــه در بخش دیگری از ســخنانش با 
اشــاره به سفر کاری ۱۸ ساعته خود و همکارانش به استان 
خوزســتان در هفته گذشــته و بررســی میدانی مشکلات 
این اســتان اظهار داشت: استان خوزســتان دارای مواهب 
غنی الهی اســت، اما به خاطر برخی ضعف ها مردم گرفتار 
مشکلاتی شــدند که حقیقتاً مستحق آن نیستند و دشمن 

هم به دنبال سوءاستفاده از این ضعف هاست.
 محســنی اژه ای تأکید کرد: مســائل استان خوزستان 
باید به طور ویژه دیده شــود و با اقدامات متعارف و مرسوم 
نمی توان مشــکلات آب، مسائل زیست محیطی و فرهنگی 
و اقتصــادی مردم این منطقه را حل کــرد و تلاش ما این 
اســت با یک نسخه خاص به طور فوق العاده به این مسائل 

توجه کنیم.

در بخش دوم نشست شــورای عالی قوه قضائیه حجت 
الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای رئیس قوه قضائیه با اشاره 
به مشکل ایجاد شده در جایگاه های سوخت از صبوری مردم 
تقدیر کرد و با هشدار نسبت به نقشه های دشمن در حوزه 
سایبری که ریشه در شکست و عدم موفقیت در توطئه ها و 
اهداف قبلی آن ها دارد، به مسئولان ذیربط تاکید کرد که در 

این زمینه هوشیاری و مراقبت لازم را مبذول دارند.
وی در واکنش به گــزارش محمدباقر الفت در خصوص 
صلح و سازش بین ۲ طایفه در استان خوزستان پس از چند 
سال نزاع خونین )با ۲۰ کشته و چندین نفر زخمی و ...( که 
در جریان ســفر استانی اخیر صورت گرفت، از این اقدام به 
عنوان دســتاوردی کم نظیر یاد کــرد که با عنایت خداوند 
متعال و تلاش های مســئولان استانی، علما، ریش سفیدان 

و متنفذین محلی و مردم استان خوزستان رخ داده است.
رئیس عدلیه بر نقش موثر پایداری این قبیل مصالحه ها 
در حصول صلح و سازش در پرونده های مشابه تاکید کرد و 
گفت: تعداد زیادی از این پرونده ها در عدلیه موجود است که 
پایداری در این مدل باعث میشود مشکل ان ها هم به صلح 

و سازش بیانجامد.
در ادامه حجت الاسلام والمســلمین منتظری با اشاره به 
بازدید از انبار بندر امام خمینی )ره( تصریح کرد: در هر سه 
انبار از ســال های گذشته کالاهایی وجود داشت. در یکی از 
انبارها ۴۲۰۰ تن برنج باقی مانده که مرجوعی است و باید به 

کشور مورد نظر برگردانده شود.
وی افــزود: در یک انبار هم ۱۴۰ هزار تن ذرت فاســد 

وجود داشــت که ۱۲۰ هزار تن را خارج کردند و تاکید شد 
که مابقی آن نیز ظرف یک ماه از انبار تخلیه شــود؛ چراکه 

آثار زیانباری برای محیط زیست دارد.
دادســتان کل کشــور افزود: در یک انبار هم ۳۷۰۰ تن 
کالای مسموم از سال ۹۷ وجود دارد که مربوط به پشتیبانی 

امور دام است که تاکید شد زودتر تخلیه شوند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در واکنش به 
گزارش دادستان کل کشور در خصوص انبارهای نگهداری 
کالا که در جریان ســفر استانی خوزستان مورد بازدید قرار 
گرفته بود با نامطلوب ارزیابی کردن وضع موجود به دادستان 
کل کشور و رئیس سازمان بازرسی دستور داد که به صورت 
مستمر این موضوع را بررســی و تدبیری برای رفع مشکل 

نگهداری کالا در انبارها اتخاذ نمایند.
وی با گلایــه از وضعیت نگهداری کالاهــا در انبارهای 
ســازمان امور تملیکی و گمرکات کشور که بعضا منجر به 
فاسد شدن برخی از آن ها می شود و با بیان اینکه به رئیس 
جمهور و رئیس مجلس اظهار کرده ام که این موضوع با عقل 
و منطق و شرع پذیرفته نیست، گفت: کالاهای زیادی می آید 
و در انبار گمرک می ماند و انبار را اشِــغال می کند و وقتی 
انبار اِشغال شد محلی برای کالای دیگر که باید تخلیه شود 
موجود نیســت و باید در نوبت بماند که این موضوع هزینه 

بر می شود.
رئیــس قوه قضائیه ادامه داد: کالا می ماند و به هر دلیلی 
ترخیص نمی شود درحالیکه باید در مورد کالایی که می آید 
پیش بینی صورت گیــرد که آیا می تواند تخلیه و ترخیص 

شود و اگر نمی تواند چند وقت می تواند نگهداری شود.
محســنی اژه ای با بیان اینکه این کالا مورد نیاز کشــور 
اســت، تخلیه هم می شود، اما ترخیص نمی شود تا زمانیکه 
فاسد شــود، از روند موجود انتقاد کرد و گفت: چه منطقی 
است که کالا را نیاز داشته باشیم، پول هم داده باشیم، ولی 

آن کالا بیاید تا در انبار بماند.
وی با اشاره به گزارش دادستان کل کشور در مورد ۱۴۰ 
هزار تن ذرت فاســد در یکی از انبارهای بندر امام خمینی 
)ره( گفت: این ذرت ها به کشــور آمده، مانده و فاسد شده 
اســت و اکنون باید کلی پول هزینه شود تا برای این جنس 
فاســد فکری صورت گیرد. حال ســئوال اینجاست که این 

کالای فاسد کجا باید امحا شود؟
رئیس قوه قضائیه با طرح این سئوال که دو نماینده قوه 
قضائیه در سازمان اموال تملیکی چه کاری انجام می دهند، 
گفت: اموال زیادی در انبارهای سازمان اموال تملیکی وجود 
دارد که فاســد شده و تاریخ گذشــته است و یا تعداد آن از 
مقدار ذکر شده روی کارتن کمتر است که مشخص نیست 

تعدی به این کالا، در کجا صورت گرفته است؟
 محســنی اژه ای با تاکید براینکه هیچکس این وضعیت 
ورود، نگهــداری و ترخیص کالا را قبول نمی کند به رئیس 
سازمان بازرسی و دادســتان کل کشور ماموریت داد تا هر 
اقدامی که می شود برای رفع مشکلات موجود صورت دهند.

وی با اشاره بر اینکه ممکن است در این زمینه قانونگذاری 
نیاز باشد در عین حال تاکید کرد که با همین قوانین فعلی 

هم می شود بهتر از روند موجود عمل کرد.

دادستان تهران از بازداشت دو نفر از مدیران سابق یکی 
از بانک ها خبر داد.

به گزارش ایسنا به نقل از قوه قضائیه، علی القاصی مهر 
دادســتان تهران در جلسه امروز شورای عالی قوه قضائیه 
طی گزارشــی در ارتباط با پرونده یکی از بانک ها، گفت: 
این بانک از طریق ادغام با موسسه مالی و اعتباری و چند 
شــرکت تعاونی اعتباری دیگر تشــکیل شده است که در 
اموال انتقالی از جانب شرکت های تعاونی اعتباری به بانک 
از طریق ارزیابی غیرواقعی املاک، تضییع گسترده حقوق 

بانک صورت گرفته اســت. وی افــزود: دو نفر از مدیران 
ســابق این بانک در حال حاضر بازداشــت هســتند و در 
ارزیابــی فقط ۶ فقره پلاک ثبتــی، رقمی بالغ بر ۳۴ هزار 

میلیارد ریال ارزیابی غیرواقعی صورت گرفته است.
القاصی مهر به خرید و فروش ارز ســهیمه ای اشخاص 

اشاره کرد و با اشاره به تشــکیل پرونده ای در این زمینه 
گفت: بانک مرکزی بابت هر کارت ملی حدود ۲ هزار دلار 
ارز واگذار می کند که این اقدام باعث ایجاد بازار سیاه شده 
اســت به نحوی که عده ای از طریق اجاره کارت ملی، ارز 
تعلق گرفته به آن هــا را دریافت کرده و در قبال آن، رقم 

ناچیزی بابت اجاره کارت ملی به آن ها پرداخت می نمایند.
وی ادامــه داد: در ایــن پرونده ۵ متهــم که از طریق 
کارت ملی حدود ۳ هزار نفر، چند میلیون دلار ارز از بانک 

مرکزی دریافت کرده اند دستگیر شده اند.
القاصی مهر در ادامه خاطرنشــان کرد: در پرونده یکی 
از شــرکت های مطرح پتروشیمی واگذاری سهام دولتی به 
طور غیرواقعی مطرح رســیدگی است که با پیگیری های 
انجام شده توسط دادسرای تهران بیش از ۱۵۰۰ میلیارد 

ریال به بیت المال بازگشته است.

ســخنگوی کمیســیون حقوقی و قضایی 
مجلــس درخصوص نوســانات قیمــت ارز و 
فعالیــت دلالان در این بــازار تاکید کرد: در 
قانــون نقصی وجــود ندارد و دســتگاه های 
ایــن پیگیــر  بایــد  نظارتــی  و   اجرایــی 

 حوزه باشند.
ســیدکاظم دلخوش  در گفت وگو با ایسنا 
درباره فعالیت دلالان بازار ارز و نوساناتی که 

این دســت از فعالیت هــا در قیمت ارز ایجاد 
می کند، گفت: این مســئله موضوع بســیار 
مهمی اســت که دولت و دستگاه های نظارتی 
این حوزه باید پیگیری لازم را نســبت به آن 
داشــته باشند، من معتقدم که آیین نامه های 
نظارتی و کنترل بــازار باید به خوبی اجرایی 

شــود تا مــا شــاهد فعالیت هــای ارزی در 
چارچوب قانون باشیم.

نماینده مردم صومعه سرا در مجلس افزود: 
قانون گذار قانونی کامل و جامع تدوین کرده 
و دست نهادهای نظارتی را برای کنترل بازار 
ارز و نظارت بر فعالیت های ارزی و اقتصادی 

باز گذاشته اســت، بر همین اساس معتقدیم 
دســتگاه های نظارتی متولــی این حوزه باید 
به ایــن حــوزه ورود کنند، اما به هرشــکل 
ایــن موضوع باید پیگیری شــود و نقص کار 

مشخص شود.
این عضو کمیســیون حقوقــی و قضایی 

مجلــس گفت: در صورتی که پس از پیگیری 
ها مشخص شــود نقص کار مربوط به حوزه 
تقنیــن و قانون گذاری اســت، می توانند این 
موضوع را مشخص کنند تا ما قانون را اصلاح 
کنیــم، اما در حال حاضر نقصــی در قوانین 
مشاهده نمی کنیم و معتقدیم مجریان قانون 
و دستگاه های نظارتی باید با دقت این موضوع 

را پیگیری کنند.

پیشنهاد به نمایندگان مجلس برای عمل به توصیه های آیت الله صافی گلپایگانی

ورود کمیسیون بهداشت به موضوع گم شدن ۲۵۰۰ کیلو پانسمان بیماران پروانه ای

محسنی اژه ای در جلسه شورای عالی قوه قضائیه:

بسیاری از مشکلات و مفاسد با ارتقاء فرهنگ عمومی حل می شود

دادستان تهران خبرداد

بازداشت دو مدیر سابق یک بانک 

بازار ارز از سوی دستگاه های اجرایی و نظارتی کنترل شود

درگیری تیم اسکورت نیروی دریایی ارتش 
با دزدان دریایی

تیم اسکورت نیروی دریایی ارتش مستقر بر نفت کش ایرانی در مسیر عزیمت 
به خلیج عدن، با دزدان دریایی درگیر شد.

به گزارش ارتش، تیم اســکورت نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی ایران 
مســتقر بر نفت کش ایرانی بامداد امروز در مسیر عزیمت به خلیج عدن، پیش از 

ورود به تنگه باب المندب با دزدان دریایی درگیر شد.
۴ فروند قایق مشکوک حامل ۴ تا ۶ نفر سرنشین مسلح قصد حمله و نزدیکی 
به نفتکش را داشــتند که با اقدام به موقع تیم های اســکورت مستقر در منطقه و 

تبادل آتش اخطار از موقعیت کشتی مذکور متواری شدند.

ضرورت هماهنگی وزارتخانه ها برای انسجام بین شبکه 
تامین و توزیع مواد غذایی و کالاهای اساسی

در جلســه ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت بــر ضرورت »ایجاد انســجام و 
پیوستگی بین شبکه تامین و توزیع مواد غذایی و کالاهای اساسی« و »بسیج همه 
امکانات و ظرفیت ها از جمله اتحادیه ها و اصناف برای اعمال نظارت ســازمانی بر 

این شبکه« تاکید شد.
به گزارش ایســنا، ســید ابراهیم رئیسی در جلسه ســتاد هماهنگی اقتصادی 
دولت گفت: خدمت به مردم، گره گشــایی از مشکلات و توجه به معیشت و سفره 
مــردم، اولویت اصلی دولت اســت و به هیچ عنوان نبایــد در این زمینه غفلت و 

سهل انگاری شود.
در این جلسه گزارش برخی از سیاست ها و برنامه های تنظیم بازار و راهکارهای 

شناسایی مودیان مالیاتی جدید مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
همچنیــن با هدف تحقق عدالت مالیاتی پیشــنهاد اعمال اصلاحاتی در قانون 
مالیات های مســتقیم مطــرح و موضوع برای طی فرآیندهــای قانونی به تصویب 

اعضا رسید.

کِی می خواهید مشکل بورس را حل کنید؟
یک عضو کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها خواســتار ورود جدی وزیر 

اقتصاد و رئیس جمهور برای ساماندهی بازار بورس شد.
به گزارش ایسنا، محمدحســن آصفری نماینده مردم اراک در مجلس شورای 
اسلامی در صفحه شــخصی خود در توئیتر، نوشت: » آقای خاندوزی مردم چطور 
باید بگویند وضع  بورس خراب اســت؟ با تنفس مصنوعی هم دیگر برنمی گردد… 
چرا اقدام عملی انجام نمی دهید؟ آقای  رئیســی به مردم قول حل مشکل بورس را 

داد. پس کی می خواهید به بورس ورود کنید؟«

انهدام ۷۸ باندقاچاق اسلحه و مهمات 
توسط وزارت اطلاعات

وزارت اطلاعات از انهدام ۷۸ باندقاچاق اسلحه و مهمات خبر داد.
به گزارش ایسنا، وزارت اطلاعات در اطلاعیه ای اعلام کرد: با اقدامات اطلاعاتی 
و عملیاتی ســربازان گمنام امام زمان )عجل الله تعالی فرجه الشــریف( در وزارت 
اطلاعات، ۷۸ باند قاچاق اســلحه و مهمات طی ۶ ماهه اول سال ۱۴۰۰ شناسایی 

و منهدم شده اند.
در این عملیات ها ۲۱۷۰ قبضه ســلاح شامل ۴۷۳ قبضه اسلحه جنگی، ۶۸۵ 
قبضه اسلحه شکاری، ۷۸۲ قبضه اسلحه کمری و ۲۳۰ قبضه انواع سلاح های دیگر 
کشــف و با هماهنگی دستگاه قضایی ۲۰۱ نفر در این خصوص دستگیر و تحویل 

مرجع قضایی شده اند.

تامین مالی مهمترین مانع اجرای کامل
 بیمه زنان خانه دار است

رئیس فراکسیون زنان و خانواده مجلس شورای اسلامی مهمترین عامل اجرایی 
نشدن درست بیمه زنان خانه دار را بی توجهی به الزامات بودجه ای و نهادی دانست 
و گفت: اگر تاکنون دســتگاه ها نتوانســته اند به این تکلیف خود به درستی پاسخ 

دهند، بیشتر مربوط به تأمین مالی بوده، نه بی توجهی یا عدم اراده به انجام.
فاطمه قاســم پور در گفت وگو با ایســنا در رابطه با موضوع بیمه زنان خانه دار 
با توجه به اینکه ســال ها از مطرح شــدن آن می گذرد، بیــان کرد: موضوع بیمه 
زنان خانه دار در اوایل دهه ۸۰ مطرح شــد و از همان زمان مسیر پرفراز و نشیبی 
را بــه لحاظ قانونی و بودجه ای طی کرد. در عرصه سیاســت گذاری در موضوعات 
مختلف، عدم طرح درســت مساله، شناسایی ابعاد دقیق آن، کارشناسی صحیح و 
موثر، ایجاد اجماع نخبگانی و اقناع جامعه هدف و در نهایت بی توجهی به الزامات 
بودجــه ای و نهادی می تواند در فرآیند اجرای قانون مشــکلاتی را ایجاد کند. در 
خصــوص بیمه زنان خانه دار نیــز چنین اتفاقی رخ داده و موجب شــده در طی 
 این ســال ها همواره مجریان قانون نتوانند ریل گــذاری صحیحی برای اجرای آن

 تعریف کنند.
وی افزود: ضمن آن که برنامه ریزان بودجه ای هم نتوانســته اند بودجه آن را به 
خوبی تأمین کنند. از سویی بیمه زنان خانه دار مطالبه بخش مهمی از جامعه زنان 
اســت و لازم اســت به نحوی سیاســت گذاران و برنامه ریزان به این مطالبه پاسخ 

دهند.
رئیس فراکســیون زنان و خانواده مجلس شورای اسلامی در رابطه با اینکه چه 
مشکلاتی در مسیر تحقق و اجرای این طرح وجود دارد؟ آیا موانع و دستگاه هایی 
مخالف این طرح هســتند و چه دستگاه هایی همکاری لازم را ندارند؟ تصریح کرد: 
عمده مســأله، به تأمین مالی مربوط می شــود، نه اســتنکاف دستگاهی. اگر هم 
تاکنون دستگاه ها نتوانســته اند به این تکلیف خود به درستی پاسخ دهند، بیشتر 

مربوط به عدم تأمین مالی بوده، نه بی توجهی یا عدم اراده به انجام.
قاســم پور در ادامه یادآور شــد: در برهه ای مقرر شــد بیمه در گام نخســت 
بــرای زنان سرپرســت خانوار در نظــر گرفته شــود و تعداد اولیــه ای نیز برای 
آن مدنظــر قــرار گرفت که انجام شــد. در حال حاضر هم بیمه زنان سرپرســت 
خانوار در جریان اســت، اما به علت بار مالی، نتوانســتیم جامعه هدف را توســعه 
دهیم و ســایر اقشــار را هم تحت پوشــش قرار دهیم و شــاهد پشت  نوبتی های 
فراوان هســتیم. در واقع بیمه زنــان خانه دار نیازمند به کارگیــری اصول تأمین 
اجتماعی مانند مشــارکت، پایداری منابع، اثربخشــی، همبستگی اجتماعی، بین 
نســلی بودن و اصل ضرورت عمــل مؤثر اجتماعی و همچنین ملاحظه شــرایط 
 اجتماعی و اقتصادی مانند وابســتگی بیش از حد ســازمان های بیمه گر به بودجه

 عمومی است.
وی در رابطه با اینکه آیا فراکسیون زنان و خانواده مجلس اقداماتی برای تحقق 
این مطالبه خواهد داشــت؟ بیان کرد: با توجه به چند موضوع در فراکسیون زنان 
و خانواده تصمیم گرفته شــد که نســبت به این مورد ورود داشته باشیم. نخست 
آن کــه بیمه زنان خانه دار از منظر حفظ تعادل خانواده، حمایت از خانه داری زنان 

و استقلال و رفاه اعضای خانواده واجد اهمیت است.

اخبار کوتاه


